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SVÁTEČNÍ SLOVO STAROSTY 
Vážení spoluobčané, 

blíží se k závěru rok 2022, který nám přinesl řadu 

převratných změn, z nichž ty nejvýznamnější byly vesměs 

negativní. Nejvýraznější, a to nemalé, pozitivum byl, 

doufejme, konečný ústup covidu a jeho ustálení se téměř 

mezi běžnými virovými onemocněními. To bylo z kraje 

roku opravdu velké vítězství. 

     To jsme však, vyjma odborníků, ještě netušili, že se na 

nás valí od poslední třetiny roku 2021 energetický kolaps 

zaviněný především spekulacemi s emisními 

povolenkami, jejich raketový cenový nárůst a rovněž 

spekulacemi na burze a tlak na rušení fosilních i jaderných 

paliv bez rovnocenné alternativy. Tuto krizi, která do 

pozdního jara 2022 neměla nic společného s nedostatkem 

energií, protože žádný nedostatek neexistoval, 

vyeskaloval nakonec ještě rusko-ukrajinský konflikt. 

Zpočátku hnaly ceny nahoru pouze obavy burziánů, teprve 

později se stal plyn součástí politických odvetných 

opatření za uvalené sankce. 

     K částečnému uklidnění došlo po zastropování energií 

pro občany a malé firmy, byť jednomu z nejméně 

výhodných ze států EU. Nicméně, i když se to tak na první 

pohled nemusí zdát, mnohem důležitější pro občany bude 

zastropování cen energií pro velké firmy. Protože 

zkrachuje-li firma, v které pracujete, zastropování 

domácností Vám už bez mzdy moc nepomůže. 

     Chtěl jsem dnešní slovo pojmout opravdu jako 

sváteční, proto se Vám velmi omlouvám za poněkud 

pochmurný úvod, ale my dospělí, si ani během svátků 

nemůžeme nasazovat růžové brýle před skutečností. Tuto 

výsadu dopřejme našim dětem. 

     V roce 2022 se nám podařilo dokončit několik 

projektů, které opět přispěly k zlepšení různých oblastí 

života v obci. Řadu projektů jsem již vzpomněl 

v předchozím čísle Janovských listů, při hodnocení 

volebního období končícího zastupitelstva. Ale přesto 

bych rád vzpomněl například opravdu podstatnou  

modernizaci kuchyně Mateřské školy Janová. Chtěl bych 

tímto pozvat další zájemce o stravování, které je díky 

nové technice připravováno na vyšší kvalitativní úrovni, 

jak je uvedeno v jiném článku tohoto zpravodaje. 

     Byla dokončena oprava lesní cesty na Lysný 

s devadesátiprocentní dotací v délce jednoho kilometru, 

což určitě zabrání jednak půdní erozi, ale především, a to 

byl smysl celé opravy, bude moci obec svážet dřevo 

z obecních lesů bez dosavadních problémů. 

     Před několika dny nám soukromá firma vysadila 

v místní části Kúta 83 ks ovocných stromů – třešně, 

hrušky, jablka a trnky. Tato akce je stoprocentně hrazena, 

takže by bylo škoda ji nevyužít. Sad bude volně přístupný 

včetně sběru plodů, tak můžeme jen doufat, že se 

nenajdou takoví lidé, kteří by pro vlastní prospěch byli 

v budoucnu schopni kvůli ovoci lámat celé větve. 

Plánujeme zde vytvořit odpočinkovou zónu s lavičkami, 

popřípadě i zastřešeným altánkem, kde by se cyklisté i 

chodci mohli skrýt před sluncem nebo deštěm a na chvíli 

spočinout. 

     Určitě bych chtěl poděkovat spolkům v obci, které 

svými akcemi obnovili kulturní a společenský život, jenž 

mnohým občanům poslední dva roky tak velmi chyběl. 

Například, jak jsme si již zvykli, vždy perfektně 

personálně připravené akce myslivců s neodmyslitelnými 

specialitami, nebo řada společenských akcí hasičů. U 

hasičů je to navíc pokračující úspěšná činnost s mládeží, 

kde určitě rádi přivítají Vaše děti, aby vyrostly v železné 

hasiče nejen silou, ale i znalostmi a s citem pro pomoc 

ostatním lidem. Samozřejmě musím vzpomenout akce 

turistů, což není jen turistika a zájezdy, ale i setkávání při 

tvoření ozdob, přednášky, případně taneční večery. Taky 

nová knihovnice Ludmila Filáková zve občany na 

cestovatelské přednášky. Rybáři pořádají akce především 

pro děti a nejen z Janové. Za to bych chtěl všem, kteří se 

při těchto akcích angažují, upřímně poděkovat. 

     Ovšem snad největší poděkování za odvedenou práci 

bych chtěl vyslovit účetní obce Miroslavě Kotrlové, která 

s koncem roku 2022 odchází na zasloužený odpočinek. 

Nikdo z Vás občanů, kteří navštíví obecní úřad, nevěděl a 

dodnes neví, kolik záležitostí s Vámi řešila navíc, mimo 

svoji agendu. Nemusela. Mohla Vám všem říkat, abyste 

se žádostí přišli, až bude v kanceláři místostarosta. Ale 

paní Kotrlová nám všem dlouhá léta vycházela vstříc, až 

jsme mohli nabýt přesvědčení, že to tak má být. Nikoliv, 

byla to její dobrá vůle a za to určitě naší paní účetní velmi 

a opakovaně děkuji. Ovšem poděkování si neméně 

zaslouží i za práci účetní, kdy bravurně zvládla řadu, pro 

obec turbulentních finančních období, ať už si neznalí 

mysleli cokoliv. Prostě pracovní nasazení Miroslavy 

Kotrlové nám bude určitě ještě nejednou chybět. I když 

není občankou Janové, svou 

 



  

prací byla jejím patriotem. 

     V závěru chci rovněž poděkovat zastupitelstvu, které 

až do září 2022 vedlo naši obec a tomu novému, přece jen 

částečně obměněnému, přeji do další čtyřleté práce pro 

obec a její občany mnoho úspěchů. 

     Vám, vážení a milí občané, bych chtěl ze srdce popřát 

pro letošní vánoční svátky obzvláště jejich klidné prožití 

a především načerpání sil do roku 2023. Doufám, že jako 

jednotlivci i jako občané obce Janová zvládneme 

jakékoliv překážky bez větší újmy. A i když slyšíme, jak 

všude kolem stres, strach, nervozita a narůstající vztek 

páchají věci neslýchané, snažme se ze všech sil, aby naše 

janovské společenství bylo těchto extrémů ušetřeno. 

Mnoho štěstí nám všem! 

text: Jaroslav Tomanec, starosta obce Janová 

 

TECHNICKÉ SLUŽBY VSETÍN 

ZDRAŽUJÍ SVOZ A ULOŽENÍ 

ODPADU  

OBEC JANOVÁ ZVYŠUJE POPLATEK 
V podstatě by se dalo říci, že v posledních měsících se 

nejedná o nijak překvapivou zprávu. V době, kdy se 

zdražuje všechno kolem i dokola, můžeme těžko počítat 

v oblastech života náročných na energie lepší zprávy. 

     Takže podobně, jako zdražuje od 1. 1. 2023 vodné a 

stočné VaK Vsetín (vodné oproti roku 2022 o 15%, 

stočné o 15,3%), přistoupily k úpravě cen směrem nahoru 

i Technické služby Vsetín, které zdražují svoz a uložení 

odpadu o 20%. 

     Co se týká ceny vodného a stočného, patříme opravdu 

svým způsobem mezi šťastlivce, protože akcionáři VaK 

Vsetín v minulosti s vidinou lehce nabytých financí 

neprodali vodu zahraničním společnostem jako mnohá 

jiná města a obce, kterým zůstal jen zastaralý řad. Dnes 

jim zbyly oči pro pláč a občanům se z cen protáčejí 

panenky mnohem rychleji než počítadla spotřeby. Jak se 

již občan poučil, šetření vodou před zdražením ještě 

nikoho neochránilo, protože o zisky se nikdo připravit 

nenechá.  

Přestože VaK Vsetín nepatří mezi nejlevnější, drží se 

přibližně ve středu tabulky ceníků vodného a stočného 

v republice. Pro porovnání v roce 2022 platili nejméně 

zákazníci Krnovských vodovodů a kanalizací celkem 

56,10 Kč/m³ vč. DPH a nejvíce dle tabulky platili v ČR 

zákazníci Frýdlantské vodárenské společnosti a.s., 

celkem 138,22 Kč/m³ vč. DPH. U vody je DPH 10%. 

Kolik platili občané Janové, si každý dohledá ve svém 

vyúčtování. 

     V obci Janová se naposledy zvyšoval poplatek za 

svoz odpadu 1. 1. 2014. Tedy celých osm let zastupitelé 

na cenu poplatků nesáhli, bez ohledu na inflaci nebo již 

několikeré zdražování ze strany Technických služeb 

Vsetín. To bychom určitě měli vzít v potaz, než začneme 

rozhořčeně hledat viníka, který nám z peněženek 

vytahuje další peníze. Takže teprve letos odhlasovali 

zastupitelé svýšení poplatku za svoz odpadu. 

Ovšem na četnost zvyšování a výši poplatku za svoz mají 

vliv i samotní občané obce procentem třídění odpadu. 

Například díky třídění odpadu dostala obec za 
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rok 2021 zaplaceno od firmy EKO-KOM a. s. 106 000 Kč 

a v roce 2022 dokonce 154 856 Kč. Zvýšení meziročního 

zisku se nemusí týkat jen větší zodpovědnosti občanů, ale 

odběratel taky zvyšuje platby za tříděný odpad. Díky 

těmto ziskům obec rozdává občanům zdarma pytle na 

tříděný odpad, což není všude samozřejmost!   

DŮLEŽITÉ UPOZORNĚNÍ! 

OD 1. 1. 2023 SE ZVYŠUJE POPLATEK ZA SVOZ 

ODPADU U VŠECH NASTAVENÝCH TARIFŮ  

O 100 Kč/rok 
Tedy plné taxy, studentské poplatky, snížené poplatky, 

chataři apod., všem se od Nového roku 2023 zvednou 

poplatky o stokorunu. 

text: na základě hlasování zastupitelstva a věřejně 

dostupných zdrojů napsal Radomír Dolanský 

 

ZÁPIS 37. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE 

KONANÉHO DNE 22. 8. 2022 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod 1 - Zahájení  

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno 

v 17:00 hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo 

řádně svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 7 členů 

zastupitelstva, zastupitelstvo je usnášeníschopné. 

Omluven:  Bronislav Soukup.  

Bod 2 - Schválení programu 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 

souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. Starosta 

obce doplnil program o bod číslo 9. Žádost TJ Tatran 

Janová 

Program zasedání zastupitelstva obce Janová č. 37 

1.  Zahájení  

2.  Schválení programu 

3.  Koupě podílů lesních pozemků  

4.  Koupě částí pozemků 

5.  Projednání navýšení ceny u projektu „Stavební 

úpravy kuchyně a WC v budově MŠ Janová“ 

6.  Přístupová cesta Lysný - penetrace    

7.  Rozpočtové opatření č. 5 

8.  Žádost o příspěvek z rozpočtu obce - Včelaři  

9.  Žádost TJ Tatran Janová 

10. Různé 

Návrh usnesení 386/0822: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zveřejněný a doplněný program. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 386/0822 bylo schváleno. 

2. a 

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Ověřovateli zápisu byli starostou obce navrženi Dalibor 

Bartík a Aleš Olšák, zapisovatelem zápisu starosta obce 

navrhl Taťánu Hradovou. 

Návrh usnesení 387/0822: Zastupitelstvo obce Janová 

určuje ověřovateli zápisu Dalibora Bartíka a Aleše 

Olšáka, zapisovatelem Taťánu Hradovou. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 387/0822 bylo schváleno. 

2. b 
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na účelovou dotaci od obce pro Český svaz včelařů o.s., 

základní organizaci Janová. Výše příspěvku činí 5.000 Kč.  

Návrh usnesení 392/0822: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje příspěvek pro Český svaz včelařů o.s., základní 

organizaci Janová ve výši 5.000 Kč 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 392/0822 bylo schváleno. 

Bod 9 – Žádost TJ Tatran Janová 

Starosta obce předložil zastupitelům Žádost TJ Tatran 

Janová na příspěvek na zakoupený traktor na sekání 

fotbalového hřiště. Návrh ze strany zastupitelů byl ve výši 

30.000 Kč 

Návrh usnesení 393/0822: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje příspěvek pro TJ Tatran Janová ve výši 30.000 

Kč na zahradní traktor. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 393/0822 bylo schváleno. 

Bod 10 – Různé 

Lubomír Květoň navrhl svolat zástupce TJ Tatran 

Janová a zastupitele k jednání o budoucím převodu areálu 

TJ Tatran Janová. 

Lubomír Květoň upozornil na nebezpečí úrazu hrozící u 

kavárny, kde přes cestu běhají děti a chodí návštěvníci 

kavárny a zatáčka je nebezpečná. Omezení tohoto 

nebezpečí by mohl vyřešit retardér u kavárny. 

Lubomír Květoň se dotazoval, zda už proběhlo stavební 

řízení na výstavbu haly na výrobu žaluzií firmy Stín,a.s. 

Hradová Taťána požádala o umístění kamer v areálu TJ 

Tatran Janová kvůli vandalům, kteří se v areálu pohybují 

a ničí majetek patřící obci a TJ Tatran Janová. 

Dalibor Bartík upozornil, že popelnici na sklo na 

Donbase u hlavní cesty zneužívají občané jiných obcí. Dle 

místostarosty bude přemístěna k cyklostezce. 

 

ZÁPIS Z USTAVUJÍCÍHO 

ZASTUPITELSTVA OBCE 

KONANÉHO DNE 19. 10. 2022 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod 1 - Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno v 17 

hodin dosavadním starostou obce Jaroslavem Tomancem 

(dále jako „předsedající“).  

Před zahájením zasedání bylo členům zastupitelstva obce 

(při prezenci) předáno osvědčení o zvolení členem 

zastupitelstva obce podle § 53 zákona č. 491/2001 Sb., 

o volbách do zastupitelstev obcí a o změně některých 

zákonů, ve znění pozdějších předpisů. 

Předsedající schůze konstatoval, že zasedání bylo řádně 

svoláno tak, aby se v souladu s § 91 odst. 1 zákona č. 

128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění 

pozdějších předpisů, konalo do 15 dnů ode dne uplynutí 

lhůty pro podání návrhů soudu na neplatnost voleb nebo 

hlasování (lhůta uplynula dne 7. 10. 2022 žádný návrh 

nebyl podán). Informace podle § 93 odst. 1 zákona o 

obcích byla na úřední desce Obecního úřadu Janová 

zveřejněna v souladu se zákonem po dobu nejméně 7 dní, 

a to od 11. 10. 2022 do 19. 10. 2022. Současně byla 

zveřejněna na „elektronické úřední desce“. 

Předsedající schůze dále z prezenční listiny přítomných 
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Kontrola usnesení – usnesení jsou průběžně plněna. 

Bod 3 – Koupě podílů lesních pozemků 

Starosta obce seznámil zastupitele s nabídkou možnosti 

odkoupení podílů 1/6 ze dvou lesních pozemků od firmy 

Viagem a.s., které navazují na lesy ve vlastnictví obce 

Janová. Jedná se o pozemky č. p. 1863/2 a 1866/1 cena 

30 Kč/m2. 

Návrh usnesení 388/0822: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje koupi podílů 1/6 ze dvou lesních pozemků p. 

č. 1863/2 a 1866/1 od firmy Viagem, a.s. za cenu 30,-

Kč/m2. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 388/0822 bylo schváleno.  

Bod 4 – Koupě částí pozemků 

Starosta obce informoval zastupitele s možností 

odkoupit části pozemků p. č. 3032, 1663/1 a 1662 o 

celkové výměře 232 m2 na kterých se nachází cesta 

v Hořansku. 

Návrh usnesení 389/0822: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje  odkup části pozemků p. č. 3032, 1663/1 a 

1662 o celkové výměře 232 m2 na kterých se nachází 

cesta v Hořansku za cenu 40,-Kč/m2. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 389/0822 bylo schváleno. 

Bod 5 – Projednání navýšení ceny u projektu 

„Stavební úpravy kuchyně a WC v budově MŠ 

Janová“ 

Starosta obce seznámil zastupitele s navýšením ceny 

původního projektu „ Stavební úpravy kuchyně a WC 

v budově MŠ Janová“ o 15% původní ceny. 

 Návrh usnesení 390-1/0822: Zastupitelstvo obce 

Janová schvaluje vyhotovení Dodatku ke Kupní smlouvě 

s navýšením ceny o 15% ceny původní. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 390-1/0822 bylo schváleno. 

Návrh usnesení 390-2/0822: Zastupitelstvo obce 

Janová schvaluje vyhotovení Dodatku ke Smlouvě o dílo 

s navýšením ceny o 15% ceny původní. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 390-2/0822 bylo schváleno. 

Bod 6 – Přístupová cesta Lysný - penetrace 
Starosta obce informoval zastupitele o nutnosti opravy 

přístupové cesty na Lysný, kde bude nutné tuto cestu 

zpevnit. Budou osloveny alespoň tři firmy, aby 

vyhotovily cenovou nabídku na opravu. 

Zastupitelstvo obce Janová bere na vědomí nutnost 

opravy přístupové cesty na Lysný a pověřuje starostu 

obce k oslovení zhotovitelů ohledně povrchu opravy 

cesty a s vytvořením cenové nabídky na opravu cesty na 

Lysný.  

Bod 7 – Rozpočtové opatření č. 5 

Účetní obce seznámila zastupitele podrobně s návrhem 

rozpočtového opatřením č. 5. 

Návrh usnesení 391/0822: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje rozpočtové opatření č. 5. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 391/0822 bylo schváleno. 

Bod 8 – Žádost o příspěvek z rozpočtu obce - Včelaři 

Starosta obce předložil zastupitelům Žádost o příspěvek 
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členů zastupitelstva (příloha 1) konstatoval, že přítomno 

je 9 členů zastupitelstva (z celkového počtu všech 9 členů 

zastupitelstva), takže zastupitelstvo je usnášeníschopné (§ 

92 odst. 3 zákona o obcích). 

Bod 2 - Složení slibu členy zastupitelstva 

Předsedající v souladu s § 69 odst. 2 zákona o obcích 

vyzval přítomné členy zastupitelstva ke složení slibu. Před 

složením slibu předsedající upozornil přítomné členy 

zastupitelstva, že odmítnutí složit slib nebo složení slibu 

s výhradou má za následek zánik mandátu (§ 55 zákona č. 

491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí a o změně 

některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů). 

Složení slibu proběhlo tak, že předsedající přečetl slib 

stanovený v § 69 odst. 2 zákona o obcích „Slibuji věrnost 

České republice. Slibuji na svou čest a svědomí, že svoji 

funkci budu vykonávat svědomitě, v zájmu obce Janová a 

jejích občanů a řídit se Ústavou a zákony České 

republiky.“ a jmenovitě vyzval přítomné členy 

zastupitelstva ke složení slibu pronesením slova „slibuji“ 

a podpisem na připraveném archu (příloha č. 2)  

Žádný člen zastupitelstva neodmítl složit slib ani nesložil 

slib s výhradou. 

Bod 3 - Určení ověřovatelů a zapisovatele 
Předsedající navrhl určit ověřovateli zápisu Richarda 

Machalce a Dalibora Bartíka a zapisovatelem Miroslavu 

Kotrlovou. K návrhu nebyly vzneseny žádné protinávrhy.  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Janová určuje ověřovateli zápisu 

Richarda Machalce a Dalibora Bartíka a zapisovatelem 

Miroslavu Kotrlovou. 

Výsledek hlasování:   Pro 9  Proti 0 Zdrželi se 0 

Usnesení č. 1/1022 bylo schváleno. 

Bod 4 - Schválení programu 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu 

v souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a 

v souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. 

Předsedající navrhl doplnit program o bod č. 9 – Výměna 

člena redakční rady a bod č 10 - . Určený zastupitel pro 

spolupráci s pořizovatelem - odborem územního 

plánování, stavebního řádu a dopravy Městského úřadu 

Vsetín. 

Předsedající dal hlasovat o návrhu programu.  

Návrh usnesení:  

Zastupitelstvo obce Janová schvaluje následující 

program ustavujícího zasedání: 

1. Zahájení 

2. Složení slibu člena zastupitelstva obce 

3. Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele 

4. Schválení programu zasedání 

5. Volba starosty a místostarosty 

5.1. Určení počtu místostarostů 

5.2. Určení funkcí, pro které budou členové 

zastupitelstva obce uvolněni 

5.3. Určení způsobu volby starosty, místostarosty a členů 

rady 

5.4. Volba starosty 

5.5. Volba místostarosty 

 

6. Zřízení finančního a kontrolního výboru 

6.1. Určení počtů členů finančního a kontrolního 

výboru 

6.2. Volba předsedy finančního výboru 

6.3. Volba členů finančního výboru 

6.4. Volba předsedy kontrolního výboru 

6.5. Volba členů kontrolního výboru 

7. Rozhodnutí o odměnách za výkon funkcí 

neuvolněných členů zastupitelstva 

8. Honební společenstvo Janová - Ústí 

9. Výměna člena redakční rady 

10. Určený zastupitel pro spolupráci s pořizovatelem - 

odborem územního plánování, stavebního řádu a 

dopravy Městského úřadu Vsetín 

11. Diskuse 

Výsledek hlasování:   Pro 9  Proti 0 Zdrželi se 0 

Usnesení č. 2/1022 bylo schváleno. 

Bod 5 - volba starosty a místostarosty 

5.1. Určení počtu místostarostů:  
Předsedající navrhl, aby zastupitelstvo volilo pouze 

jednoho místostarostu. Jiné návrhy nebyly vzneseny, 

proto bylo hlasováno.  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Janová schválilo zvolení jednoho 

místostarosty. 

Výsledek hlasování:   Pro 9  Proti 0 Zdrželi se 0 

Usnesení č. 3-1/1022 bylo schváleno. 

5.2. Určení funkcí, pro které budou členové 

zastupitelstva obce uvolněni:  
Předsedající dále navrhl funkce, ve vazbě na ustanovení 

§ 71 odst. 1 písm. a) zákona o obcích, pro jejichž výkon 

budou členové zastupitelstva obce uvolněni. Jako 

uvolněné navrhl funkci starosty. Jiné návrhy nebyly 

vzneseny. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Janová určuje tuto funkci, pro které 

bude člen zastupitelstva obce uvolněn: 

 starosta 

Výsledek hlasování:   Pro 9  Proti 0 Zdrželi se 0 

Usnesení č. 3-2/1022 bylo schváleno. 

5.3. Určení způsobu volby starosty a místostarosty:  
Předsedající konstatoval, že nestanoví-li zastupitelstvo 

jinak, probíhá volba starosty a místostarosty veřejně 

hlasováním. Změnu způsobu hlasování musí schválit 

zastupitelstvo. Žádné návrhy nebyly podány. 

5.4. Navrhování kandidátů na funkci starosty a volba 

starosty:  
Předsedající vyzval členy zastupitelstva k podávání 

návrhů na funkci starosty. Byly podány následující 

návrhy: Člen zastupitelstva Richard Machalec navrhl 

zvolit do funkce starosty Jaroslava Tomance. Před 

hlasováním byla dána možnost zastupitelům sdělit své 
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stanovisko. Žádné stanovisko sděleno nebylo. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Janová volí starostou Jaroslava 

Tomance. 

Výsledek hlasování:   Pro 8  Proti 0 Zdrželi se 1 

Usnesení č. 3-3/1022 bylo schváleno. 

5.5 Navrhování kandidátů na funkci místostarosty a 

volba místostarosty:  
Předsedající vyzval členy zastupitelstva k podávání návrhů 

na funkci místostarosty. Byly podány následující návrh: 

Člen zastupitelstva Jaroslav Tomanec navrhl zvolit do 

funkce místostarosty Richarda Machalce. Před hlasováním 

byla dána možnost zastupitelům sdělit své stanovisko. 

Žádné stanovisko sděleno nebylo. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Janová volí místostarostou Richarda 

Machalce. 

Výsledek hlasování:   Pro 8  Proti 0 Zdrželi se 1 

Usnesení č. 3-4/1022 bylo schváleno. 

Bod 6 - Zřízení finančního a kontrolního výboru 

6.1. Zřízení výborů a určení počtu jejich členů:  
Předsedající úvodem tohoto bodu informoval o povinnosti 

zřídit finanční a kontrolní výbor, neboť funkční období 

výborů předchozího zastupitelstva zaniklo spolu se 

zánikem původního zastupitelstva. Zastupitelstvo určuje 

počet členů výboru, který musí být lichý, přičemž finanční 

a kontrolní výbor musí mít nejméně tři členy. Členy výboru 

mohou být členové zastupitelstva i jiné osoby, pouze 

předsedou výboru může být jen člen zastupitelstva. Členy 

kontrolního nebo finančního výboru nemůže být starosta, 

místostarosta, tajemník obecního úřadu ani osoby 

zabezpečující rozpočtové a účetní práce na obecním úřadu. 

Předsedající navrhl, aby zastupitelstvo zřídilo finanční 

výbor a kontrolní výbor, přičemž každý z nich bude mít 5 

členů. Jiný návrh podán nebyl. Před hlasováním byla dána 

možnost zastupitelům sdělit své stanovisko. Žádné 

stanovisko sděleno nebylo. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Janová zřizuje finanční výbor a 

kontrolní výbor. Oba výbory budou pětičlenné. 

Výsledek hlasování:   Pro 9  Proti 0 Zdrželi se 0 

Usnesení č. 4-1/1022 bylo schváleno. 

6.2. Volba předsedy finančního výboru:  

Předsedající vyzval členy zastupitelstva k podávání návrhů 

na funkci předsedy finančního výboru. Byly podány 

následující návrhy: Člen zastupitelstva Jaroslav Tomanec 

navrhl zvolit do funkce předsedy finančního výboru Taťánu 

Hradovou. Před hlasováním byla dána možnost 

zastupitelům sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko 

sděleno nebylo. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Janová volí předsedou finančního 

výboru Taťánu Hradovou. 

Výsledek hlasování:   Pro 8  Proti 0 Zdrželi se 1 

Usnesení č. 4-2/1022 bylo schváleno. 

6.3. Volba členů finančního výboru:  
Předsedající vyzval členy zastupitelstva k podávání návrhů 

na členy finančního výboru. Byly podány následující 

návrhy: Karla Vašťáková, Aleš Olšák, Ivana  

Zbranková a Miroslava Soukupová.  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Janová volí členy finančního výboru 

Karlu Vašťákovou, Aleše Olšáka, Ivanu Zbrankovou a 

Miroslavu Soukupovou.. 

Výsledek hlasování:   Pro 9  Proti 0 Zdrželi se 0 

Usnesení č. 4-3/1022 bylo schváleno. 

6.4. Volba předsedy kontrolního výboru:  
Předsedající vyzval členy zastupitelstva k podávání 

návrhů na funkci předsedy kontrolního výboru. Byly 

podány následující návrhy: Člen zastupitelstva Jaroslav 

Tomanec navrhl zvolit do funkce předsedy kontrolního 

výboru Dalibora Bartíka. Před hlasováním byla dána 

možnost zastupitelům sdělit své stanovisko. Žádné 

stanovisko sděleno nebylo. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Janová volí předsedou kontrolního 

výboru Dalibora Bartíka. 

Výsledek hlasování:   Pro 8  Proti 0 Zdrželi se 1 

Usnesení č. 4-4/1022 bylo schváleno. 

6.5. Volba členů kontrolního výboru:  
Předsedající vyzval členy zastupitelstva k podávání 

návrhů na členy kontrolního výboru. Byly podány 

následující návrhy: Lubomír Květoň, Bronislav Soukup, 

Michal Řepka a Michal Halko.  

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Janová volí členy kontrolního 

výboru Lubomíra Květoně, Bronislava Soukupa, 

Michala Řepku a Michala Halka. 

Výsledek hlasování:   Pro 9  Proti 0 Zdrželi se 0 

Usnesení č. 4-5/1022 bylo schváleno. 

Bod 7 - Rozhodnutí o odměnách za výkon funkcí 

neuvolněných členů zastupitelstva 

Předsedající navrhl, aby neuvolněným členům 

zastupitelstva byla v souladu s § 72 odst. 2 zákona o 

obcích a nařízením vlády č. 318/2017 Sb., o výši odměn 

členů zastupitelstev územních samosprávných celků, 

v aktuálně platném znění, poskytována odměna 

místostarosta dle sloupce č. 6, předsedové 

výboru dle sloupce 8 a neuvolněný člen zastupitelstva dle 

sloupce č. 10. Odměna bude poskytována ode dne přijetí 

tohoto usnesení a v případě náhradníka ode dne prvního 

zasedání zastupitelstva, jehož se zúčastnil. 

Návrh usnesení: 

1) Zastupitelstvo obce Janová stanoví odměny za výkon 

jednotlivých funkcí neuvolněných členů zastupitelstva 

takto: 

Místostarosta 24 000 Kč, 

předseda výboru nebo komise 2 600 Kč, 

člen zastupitelstva  1 300 Kč. 

2) Zastupitelstvo obce Janová stanoví, že odměny za 

výkon funkce neuvolněného člena zastupitelstva se 

budou poskytovat ode dne přijetí tohoto usnesení. 

Výsledek hlasování:   Pro 9  Proti 0 Zdrželi se 0 

Usnesení č. 5/1022 bylo schváleno. 

Bod 8 - Honební společenstvo Janová - Ústí 

Předsedající předložil zastupitelům ke schválení volbu 

člena zastupitelstva k účasti na valných hromadách 

Honebního společenstva Janová – Ústí. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Janová schvaluje delegování 
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VÝSLEDKY KOMUNÁLNÍCH VOLEB 

V JANOVÉ 2022 
Pořadí na základě zisku hlasů: 

Ing. Jaroslav Tomanec  179 

Richard Machalec  177 

Ing. Lubomír Květoň  153 

Dalibor Bartík   140 

Michal Řepka   140 

Martin Pacut   133 

Taťána Hradová  132 

Lubomír Kotrla   128 

Bronislav Soukup  116 

 

MODERNÍ KUCHYNĚ V MATEŘSKÉ 

ŠKOLE 
Modernizace kuchyně, výdejové části i prostor 

s ledničkami a dalším technickým zařízením pro kuchyň i 

provoz školky proběhla samozřejmě skryta očím občanů, 

protože tyto prostory zase mnoho místních nenavštěvuje. 

     Pravidelné kontroly pracovníků hygieny, ale i prosté 

logické zhodnocení zastaralosti zařízení již delší dobu 

volaly po generální modernizaci. Jakmile se objevila 

možnost získat na uvedenou akci dotace, obec neváhala a 

podala žádost. Ta byla schválena a tak se modernizace 

stala skutkem. 

     Nejednalo se jen o koupi nových zařízení, ale i celkové 

stavební úpravy, výměnu elektrického vedení a úpravy 

prostor, aby vyhovovaly jak hygienickým podmínkám, 

tak bezpečnostním normám a v neposlední řadě logickým 

uspořádáním, aby celkové rozmístění co nejméně 

zatěžovalo zaměstnance zbytečnými pohyby navíc. 

Ovšem nejdůležitějším doplňkem, dalo by se říci mozkem 

celé kuchyně, se stal konvektomat. Kdo o tomto 

veledůležitém zařízení zase tak moc neslyšel, vězte, že 

konvektomat je profesionální kuchyňské zařízení, které 

například může kombinovat vlastnosti horkovzdušné 

nebo parní trouby. Může tedy produkovat suché i vlhké 

teplo nebo jejich kombinaci. Proto je v něm možné 

realizovat mnoho způsobů tepelné úpravy jídel včetně 

pečení, smažení, grilování, vaření v páře nebo 

blanšírování (krátkodobé spaření v horké vodě – pozn. 

aut.). 

     Díky těmto možnostem úpravy je pak jídlo mnohem 

šťavnatější a celkově chutnější. Konvektomat 

pokračování ze strany 5 

starosty Jaroslava Tomance k zastupování obce Janová 

na řádných valných hromadách Honebního 

společenstva Janová - Ústí, a to po dobu celého 

funkčního období. 

Výsledek hlasování:   Pro 9  Proti 0 Zdrželi se 0 

Usnesení č. 6/1022 bylo schváleno. 

Bod 9 - Výměna člena redakční rady 

Redaktor Janovských listů navrhl výměnu člena redakční 

rady. Jako nového člena místo Romany Poláčkové navrhl 

Kláru Pončíkovou. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Janová schvaluje výměnu člena 

redakční rady Janovských listů a to tak, že místo 

Romany Poláčkové bude novým členem Klára 

Pončíková. 

Výsledek hlasování:   Pro 9  Proti 0 Zdrželi se 0 

Usnesení č. 7/1022 bylo schváleno. 

Bod 10 - Určený zastupitel pro spolupráci s 

pořizovatelem - odborem územního plánování, 

stavebního řádu a dopravy Městského úřadu Vsetín 

Jelikož dnem voleb bylo ukončeno pověření zastupitele 

pro spolupráci s pořizovatelem ve smyslu zákona č. 

183/2006Sb., o územním plánování a stavebním řádu 

(stavební zákon), ve znění pozdějších předpisů, je potřeba 

zvolit pro tuto funkci nového zastupitele. Navržen byl 

Jaroslav Tomanec. 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Janová určuje Jaroslava Tomance, 

člena zastupitelstva obce Janová aby spolupracoval s 

pořizovatelem - odborem územního plánování, 

stavebního řádu a dopravy Městského úřadu Vsetín, dle 

zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování a 

stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších 

předpisů (dále jen „stavební zákon“): 

1. při zpracování a úpravě návrhu zadání (změny) 

územního plánu obce Janová (§ 47 odst. 1 a 4 stavebního 

zákona) 

2. při vyhodnocení výsledků projednání návrhu (změny) 

územního plánu obce Janová, zajištění řešení 

případných rozporů a v případě, že je potřebné pořídit na 

základě výsledků projednání nový návrh (změny) územní 

plán obce Janová, zpracování návrhu pokynů pro jeho 

zpracování (§ 51 odst. 1 a 3 stavebního zákona) 

3. při vyhodnocení výsledků projednání a zpracování 

návrhu rozhodnutí o námitkách a vyhodnocení 

připomínek uplatněných k návrhu (změny) územního 

plánu obce Janová (§ 53 odst. 1 stavebního zákona) 

4. při výběru nejvhodnější varianty řešení návrhu změny 

územního plánu obce Janová na základě uplatněných 

stanovisek, popřípadě řešení rozporů, námitek a 

připomínek; ostatní varianty se zařadí do odůvodnění 

včetně informace, jaké k nim byly uplatněny stanoviska, 

námitky a připomínky (§ 55b odst. 7 stavebního zákona). 

Výsledek hlasování:   Pro 9  Proti 0 Zdrželi se 0 

Usnesení č. 8/1022 bylo schváleno. 

Bod 11 – Diskuse 

V diskusi se nikdo nepřihlásil, proto předsedající ukončil 

zasedání. 
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interval svozu

13. 10. 10. 7. 5. 2. 14. 11. 8. 6. 3. 1.

27. 24. 24. 21. 19. 16. 28. 25. 22. 20. 17. 15.

30. 29.

 Tříděný odpad - PLASTY 27. 10. 21. 16. 28. 8. 20. 15.  8 x ročně

 Tříděný odpad - PAPÍR 13. 28. 28. 27.  4 x ročně

 Tříděný odpad - SKLO 24. 26. 11. 3.  4 x ročně

 Nebezpečný a objemný odpad 1. 2.   2 x ročně ( sobota )

 červenou barvou označeny svátky

pozn. : 

Sběr a likvidace nebezpečného a objemného odpadu bude řešen formou MOBILNÍHO SVOZU.

 Komunální odpad - SKO

pátek                            

SUDÝ týden                   

26 svozů / rok

Obec  Janová - svoz odpadu v roce 2023   

CENOVĚ VÝHODNÁ NABÍDKA 

STRAVOVÁNÍ Z MATEŘSKÉ ŠKOLY 

PRO SENIORY, MATKY NA 

MATEŘSKÉ DOVOLENÉ, ALE I PRO 

VŠECHNY ZÁJEMCE NEJEN 

Z JANOVÉ 
Jak bylo uvedeno v předchozím článku, kuchyně 

v mateřské škole prošla modernizací a v závislosti na 

používaných zařízeních získala nyní připravovaná jídla 

přidanou chuťovou i kvalitativní hodnotu. 

     Připomínáme, že obec Janová pro každého seniora a 

matku na mateřské dovolené, kteří se rozhodnou pro 

stravování v Mateřské škole Janová, přispívá na oběd 25 

Kč (samozřejmě jeden senior/ matka = jeden oběd), čímž 

se strávníci dostávají na cenu 55 Kč za oběd. Když 

zprůměrujeme ceny menu vsetínských i okolních 

restaurací, je to přibližně téměř třetinová cena! To už je 

citelná úspora. 

     Ze školky si však můžou odebírat obědy zájemci 

odkudkoliv. Bez příspěvku od obce vyjde v současné 

době jeden oběd na 80 Kč, což je taktéž v porovnání 

s nabídkou restaurací poměrná láce. Musíme však 

připomenout, že v dnešní, cenově turbulentní době, 

nemusí být cena pro obě skupiny strávníků trvalá. 

Uvidíme, co přinese očekávané zdražování v příštím roce. 

Pro bližší informace se zájemci můžou obrátit na telefon 

571 434 080 nebo osobně v MŠ Janová. 

  text: Radomír Dolanský 

 

ÚPRAVY VE STŘEDU OBCE 
Většina občanů si zajisté povšimla úprav u turistické 

mapy a vitríny turistů naproti Penzion – kavárně Janová a 

rovněž u Z-BOXu Zásilkovny. Tam, kde byly dříve po 

dešti doslova bahenní výběhy pro divočáky, je dnes 

samozřejmě nezměrně snižuje pracovní náročnost pro 

kuchařku, která nemusí hrnce, pánve, pekáče složitě 

přenášet z místa na místo. Umožňuje připravovat několik 

druhů jídel najednou, aniž by docházelo ke smísení chutí. 

To samozřejmě snižuje v dnešní době tak sledovanou 

elektrickou spotřebu. Ušetří se i za další spotřebiče, 

poněvadž konvektomat je multifunkčním zařízením. 

Zvládá dokonce i do určité míry samočistění. 

     K tomuto nejkvalitnějšímu pomocníkovi kuchařky 

přibyl nový mycí prostor na nádobí, oddělená přípravna 

příloh, kde se loupají brambory nebo připravuje ovoce a 

zelenina, prostor pro nové lednice a mrazáky, ale i 

místnost s pračkou a sušičkou. Ve výdejně jídla přibylo 

zařízení na stálé udržování teploty jídla, ohřívač talířů a 

rovněž ohřívač pro výdejové nádoby. Bezkontaktní 

umývadlo je samozřejmostí. 

     Současnou kvalitu kuchyně nejlépe dokáže ohodnotit 

Maruška Olšáková, která zde pracuje již celých 30 let. 

Dnes se zde cítí jako v říši snů a je zcela nadšená ze všech 

svých nerezových pomocníků, které jí usnadňují tu 

nejtěžší práci a pomáhají v mnoha směrech zvyšovat 

kvalitu připravovaného jídla. 

    text a foto: Radomír Dolanský 

 



  

solidní dlažba. 

     O úpravy před turistickou mapou a vitrínou zažádali 

na obci turisté a dokonce nabídli, že si přístup upraví 

svépomocí. Na vhodnost položit dlažbu i před hojně 

navštěvovaný Z-BOX Zásilkovny upozornil zastupitele 

na zasedání zastupitelstva 7. února 2022 Radomír 

Dolanský. Starosta zadal objednávku firmě a na podzim 

letošního roku bylo hotovo. 

     Obě sousedící místa jsou hojně navštěvována. 

Turistickou mapu a vitrínu mapující zase činnost turistů 

okupují návštěvníci obce především v letních měsících. 

Z-BOX Janová je poutním místem mnoha objednavatelů 

u červeného dopravce po celý rok a za každého počasí. 

Proto jsou nové dlažby bez debat velkým přínosem, jak 

z praktického hlediska, tak určitě zvelebují střed obce, 

kde bahenní výběhy nebyly tou nejlepší vizitkou obce. 

    text a foto: Radomír Dolanský 

 

INFORMACE Z OBECNÍ KNIHOVNY 
     S radostí mohu oznámit, že knižní fond naší knihovny 

byl opět rozšířen nákupem knih, které určitě stojí za 

přečtení, ať už je to například: 

Bílá voda od Kateřiny Tučkové – příběh psychicky 

narušené ženy se odvíjí ve společnosti internovaných 

řádových sester v padesátých letech komunistického 

režimu ve sběrném klášteře v pohraničí, 

Sudetský dům – třetí román Štěpána Javůrka nyní 

popisuje osudy malé vesnice v pohraničí v době jaro a 

léto 1945, 

Emilka od Ivany Fajnorové – život lidem nakládá tolik, 

kolik unesou. 

     Jsou to i světové bestsellery Roberta Bryndzy Propast 

smrti a Mlha nad Shadow 

Sands nebo Letenka z džungle a Svědkyně od Sandry 

Brown, nechybí ani oblíbená Shari Lapena a její román 

Nepříliš šťastná rodina. Dále pak mistr hororů Stephen 

King – Holčička, která měla ráda Toma Gordona – 

napínavý příběh bez potoků krve. Detektivky Pokoj 

smrti – Jeffery Deaver, Přerušený řetězec – Petr Eidler, 

a oddechovky Štěstí v neštěstí – Danielle Steel, Sofiina 

naděje – Corina Bomann, Vdova proti své vůli 

Geordette Heyer a publikace Halenkov o historii 

nedaleké obce. 

     O zážitcích z několika desítek cest po karpatských 
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hřebenech nám povyprávěl Honza Husák dne 4. října na 

přednášce Karpaty křížem krážem a 22. listopadu nám 

vysvětlil rozdíl mezi Berberem a Beduínem na přednášce 

o Jordánsku a Maroku. 

     V říjnu si do knihovny přišly děti z mateřské školy se 

svými učitelkami poslechnout čtení o podzimu a pak 

poznávaly připravené ukázky listů a plodů, které je možné 

na podzim v přírodě vidět. Další návštěva dětí se 

uskutečnila 29. listopadu, aby se dozvěděly, jak se zvířátka 

a příroda připravují na zimu podle medvídka Pú a jak trávil 

Vánoce Ježeček. Děti si velmi oblíbily „kouzelné čtení“ 

Albi, které je možné dětem půjčovat domů. V sadě jsou 

pohádky a písničky pro nejmenší, ale i encyklopedie pro 

předškoláky. 

Další informace jsou na www.knihovna.janova.cz nebo 

na stránkách obce Janová v záložce Knihovna.  Knihovna 

je otevřena každou středu od 16 do 19 hodin.    

           text: Ludmila Filáková, knihovnice Janová 

 

LETNÍ KINO – NOVINKA 

JANOVSKÝCH HASIČŮ 
Letní kina byla v Československu „in“ především 

v dobách před rokem 1989. Poté, co lidé dostali křídla a 

nevěděli, co dříve, zájem o letní, ale i ta kamenná kina 

upadal a oblíbená klasika let minulých mizela jak na 

vesnicích, tak ve městech. Trvalo řadu let, než se lidé jakž 

takž nasytili spotřebních nabídek a začali opět zjišťovat, že 

řada akcí měla a pořád má své kouzlo. 

     Proto v místech, kde ještě nebyla kina zcela zničena a 

jejich návštěvnost zaplatí zvýšené náklady, se vracejí letní 

i ta kamenná v několikanásobně vyšší kvalitě. To můžeme 

v okolí vidět třeba u letního kina ve Valašském Meziříčí. 

Zmizelé letní kino na Lapači ve Vsetíně již nikdo nevrátí, 

ale určitou náhradou bývají letní promítání na Dolním 

náměstí. 

     Kdo by si jen pomyslel, že něco podobného by mohlo 

proběhnout i v Janové? Riskli to janovští hasiči, 

v posledních letech, snad vyjma turistického spolku, určitě 

nejaktivnější složka v obci, co se týká pořádání akcí pro 

občany. 

     Ano, šlo o riskantní pokus, ale to je každá akce pro lidi, 

kteří jsou dnes mnohem vybíravější než před třiatřiceti 

lety. Občan, který navštívil promítání v Janové, jak to má 

být, viděl pouze finální produkt, promítání 

 

http://www.knihovna.janova.cz/


  

filmu Kdyby radši hořelo, které proběhlo 2. září ve 

sportovním areálu v Janové. Dle účasti a pozdějších 

ohlasů se akce letní kino velmi povedla. Samozřejmě 

k promítání patřil i dnes neodmyslitelný bufet, kdy 

chrastění sáčků a chroupání pochutin patří dnes ke 

„kulturním zážitkům“ společně s filmem. 

     Ovšem aby mohlo něco takového proběhnout, 

neznamená to pouze objednat film, zajistit techniku, 

zapojit do elektriky a – hurá na věc. V první řadě chyběla 

osobní zkušenost, což byla pro hasiče asi ta největší 

zkouška ohněm. Vše dnes provází hromady papírování, 

oznamování, povolování, nařízení, neodmyslitelné 

poplatky, byrokracie s předlouhými názvy jako například 

Informace pro plátce poplatku z kinematografického 

představení, všudypřítomná OSA (Ochranný svaz 

autorský, pozn. aut.), co už by samo o sobě odradilo řadu 

lidí od realizace. Navíc, když systém by nejraději 

fungoval tak, aby každý papír musel podepsat jiný úředník 

s předlouhými lhůtami na milostivý podpis, aby to ve 

finále vypadalo, jak je každý nepostradatelný. K tomu 

všemu další riziko, zda se pořadatelé trefí do nálady 

občanů. A na závěr, když už se přece jen podaří všechny 

překážky překonat a přiblíží se den D, přichází něco, co je 

asi ještě více nevyzpytatelné než úředník – počasí. Prostě 

promítnout film pod širým nebem je do poslední chvíle 

zabíračka na nervy a sázka do loterie. 

     Když po sedmé hodině večerní začaly proudit do 

sportovního areálu skupinky lidí, rozplynuly se obavy 

hasičů ohledně účasti. Nebylo možná zrovna nejtepleji, 

ale jinak bylo počasí ideální. Takže po setmění se mohlo 

začít promítat. Bohužel se dostavily technické problémy, 

které, dle sdělení hasičů, vyvstaly kvůli licenci od 

vydavatele na jednorázové uvedení filmu. Ke vší smůle se 

je během promítání nepodařilo vyřešit. Ani to však 

návštěvníky neodradilo a svůj názor na akci vyjádřili po 

promítání potleskem. Stává se, že při abnormálním 

filmovém zážitku lidé odmění potleskem zhlédnuté dílo, 

ale potlesk pořádajícím hasičům, to bylo opravdu něco, co 

nesmírně potěší. 

     Sami janovští hasiči vyjádřili příjemné překvapení 

z takového zájmu o večerní promítání. Dodatečně se 

omlouvají za způsobené technické problémy a již dnes 

slibují, že to nebude poslední promítání v Janové. 

Samozřejmě všichni zúčastnění doufají, že již bez 

technických problémů. Z důvodů finanční náročnosti 

nikdo nemůže očekávat, že na hřišti v Janové budou 

probíhat světové premiéry, ale spíše výběr starší špičkové 

tvorby.  

     Ovšem například takové Pelíšky nebo Musíme si 

pomáhat, popřípadě film z Valašska Děda, kde je za okny 

vlaku vidět i kousek Janové, jsou zážitkem třeba i 

podesáté a na velkém plátně o to více.  

     A co teprve animované filmy pro celou rodinu, 

například Mimoni, Lovecká sezóna, nebo z novějších 

českých hraných Gump - pes, který naučil lidi žít… Nebo 

horor na setmělém hřišti a cesta domů pod takřka 

hřbitovním osvětlením… To jsou vyhlídky! Stovky a 

tisíce báječných filmů k vybírání, že by janovští hasiči 

mohli promítat několik let v režimu 24/7, tedy 24 hodin 

denně a 7 dní v týdnu. 

     Kdoví, jestli by nešla realizovat i mokrá varianta, kdy 

by promítání proběhlo v tělocvičně? Závěrem můžeme 

tedy jen doufat, že hasiči dostojí svým slovům a občané 

se tak můžou těšit na další letní promítání. 

text: S poskytnutím informací Víta Kopeckého napsal 

Radomír Dolanský, foto: Vít Kopecký 

 

VODĚNÍ BARANA 2022 
Třetí neděle v září v Janové každoročně oznamuje hody, 

které místně nazýváme voděním barana. Není to jen o 

názvu. Baran se opravdu vodí a je živý. No, ne vždy je to 

baran, protože jak známo, starý mívá nejen tvrdou hlavu 

zvenku, ale bývá celkově zaťatý, a mladý blbý se na 

podzim těžko shání. Tak se to řeší mnohdy ovečkou. S tou 

je lepší pořízení. 

     Letos ovečku přestrojenou za barana dovedl chasník 

přestrojený za růžového jednorožce, kterého prozrazoval 

hasičský mundůr a typický způsob chůze. Byli i takoví, 

kteří tvrdili, že barana se dvěma rohy přivedl baran 

s jedním rohem, ale říkali to pouze šeptem a hlavy si 

mohli vykroutit, kdeže ti dva zrovna jsou?  

     Protože hlavními pořadateli průvodu masek byli letos 

sportovci, shromažďovala se maskovaná chasa před 

janovskou tělocvičnou, která je také převlečená za 

sportovní halu. Protože si obec přála zvěčnit tuto tradici, 

zatím ještě každým rokem udržovanou, na pomyslný 

filmový pás, pozvala si pro vytvoření reportáže 

Regionální televizi. Z tohoto důvodu požádal starosta 

obce sportovce, hasiče a turisty, aby se letos výjimečně 

domluvili a vyslali k oslavám větší počet masek než 

obvykle. No, bylo to určitě živější než v minulých letech, 

ale když se podíváte na společnou fotografii maškar ve 

vedlejším Ústí, pořád máme co dohánět. Sportovce tento 

rok zachraňovali Džejmsovci, jejichž 
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původní základna rodičů začíná být dorůstána potomky, 

kteří rovněž tvořili základ chasy. K nim se za hasiče 

připojila stará (ve skutečnosti mladá) dobrá hipiesačka 

nepamatující si Woodstock 69´, již zmiňovaný růžový 

jednorožec a nakonec prostopášný mnich. Po cestě se 

k průvodu připojila za turisty z čajů o páté nevěsta 

s manželem, jehož výstroj – invalidní vozík a berle – 

připomínaly spíše válečné propriety dobrého vojáka 

Švejka hulákajícího: „Na Bělehrad, paní Müllerová, na 

Bělehrad.“ No, a pak zde byla jeptiška, která sem tam 

vypadala jako muž s knírem, ale v dnešní době čert aby 

se v tom vyznal. Takže s paní vodníkovou, medvídkem 

skoro Paddingtonem, vězeňkyní, neoholeným batoletem 

a dalšími maskami vytrhl průvod s muzikou Hověžankou 

do všech asi čtyř až pěti ulic, které Janová má, včetně 

hlavního bulváru vedoucího na Karlovice či na Vsetín. 

     Muzikanti byli ve výborné náladě, která z nich asi 

ještě nevyprchala za těch pár hodin, co skončili na hodech 

v Ústí. A to je čekalo dalších skoro deset hodin v Janové, 

kdy se ty štamprlky valašského lektvaru od očných 

janovských cérek tak těžko odmítají…  

     U domu zastaví auto, muzikanti začnou hrát a ve 

dveřích se objevuje hospodář se zástupem štamprlek, 

jejichž náplň je naprosto průhledná, ale na rozdíl od vody 

krásně řetízkuje a všude jsou cítit trnky ve speciální 

úpravě. Přispěchá i paní domu obtěžkána tácy se 

sladkými a slanými pochoutkami, mnohdy nesou rodinní 

příslušníci další a další tácy.  

     Chasa vytančí hospodáře i paní domu a všechny 

kolem. Radost, smích, veselí, to je pravá valašská energie 

a teplo v sychravém dni, kde nejsou zapotřebí ani dva 

svetry od té divné paní z Prahy. 

     Nesestříhaný delší záznam můžete zhlédnout na níže 

uvedeném odkazu. Ten sestříhaný s komentářem 

naleznete na webových stránkách obce. 

https://www.youtube.com/watch?v=U-46Opr1KKA 

     U jednoho z domů chasu, podobně jako vloni, vítá 

známá postava lidových písní Jožka Šmukař, který se 

nerozpakuje a hned tančí s paní vodníkovou. Muzikanti a 

celé procesí vítá hrnky s kávou, protože mraky jsou 

opravdu nízko u země a každou chvíli sprchne. Ten 

nejhorší slejvák však teprve přijde kolem poledne. Oslava 

hodů však nekončí, protože: „Čí sú hody? Naše!“ 

   text a foto: Radomír Dolanský 

 

V JANOVÉ PŘIJELI S MARTINEM 

DVA KONĚ 
V letošním roce přijel Martin mezi početnou skupinu dětí 

a dospělých, čekajících jako obvykle u obecního úřadu, 

jako již několikátý rok po sobě, s koňmi s letní a 

podzimní kamufláží, poněvadž, ač bylo docela chladno, 

 

https://www.youtube.com/watch?v=U-46Opr1KKA


  

Samozřejmě nesměly chybět velké zásoby špekáčků pro 

celý průvod, aby po procházce u plápolajícího ohně rodiče 

opékali a děti nedočkavě čekaly na mlsotu. Tady jim 

opravdu létali pečení špekáčci do úst. 

     Hned, jak průvod dorazil, čekala na děti bonanza, tedy 

bohaté naleziště zlatých nugetů, které musely hledat. Celý 

prostor bájného pokladu byl ohraničen strašidelnými 

svítilnami, na nichž se skrz plápolající svíčky třepotaly 

křídla netopýrů, chvěly nohy obřích pavouků nebo mrkaly 

příšerné obličeje upírů a dalších oblud ze záhrobí. 

     Jakmile děti nalezly nuget, mohly utíkat za vypečeným 

směnárníkem, který jim za nalezený zlatý kámen vyplatil 

odměnu – jeden bonbón. Zde se děti zachovaly přesně dle 

zákonité pravdy, že zlata se nenajíš, proto raději oželely i 

půlkilové valouny za něco dobrého na zub. 

     O pár kroků dál mohl kdokoliv, kdo měl chuť a odvahu, 

vyskočit na oře a svézt se kolečko, dvě, aby se pak mohl 

doma chlubit, že mu Martin půjčil svého koně. Takže děti 

opravdu nevěděly, co dříve mlsat, co dříve dělat, rodiče si 

při setkání skvěle popovídali a velmi rádi zahřáli 

svařáčkem.  

     Samozřejmě v první řadě byla dodržena tradice, ale 

hlavně se povedlo hezké setkání spoluobčanů, vzájemné 

kontakty se oživily, což je v dnešní době, stále více 

bezdůvodně záštiplné, mnohem důležitější než jakákoliv 

jiná zdůvodnění. 

     Už jen proto si dobrovolní hasiči SDH Janová určitě 

zaslouží poděkování a podporu, že nad svoji připravenost 

pomoci v neštěstí, nad svoji nezištnou práci s mládeží, 

pořádají ještě akce pro občany, k nimž patří i 

svatomartinská vycházka. 

    text a foto: Radomír Dolanský 

 

HASIČSKÝ JARMARK S VELKOU 

ÚČASTÍ A NOVÝM STROMEČKEM 
Společensky aktivní dobrovolní hasiči z Janové po 

nedávné svatomartinské vycházce pozvali občany na další 

akci – Hasičský jarmark. Oficiálně, podle toho, co 

sděloval plakát, zvali na akci vlastně mladí hasiči a děti 

z Mateřské školy Janová. 

     Zvali totiž ti, kdo na jarmarku nabízeli svoje výrobky. 

Právě tvorba mladých hasičů a dětí ze školky byla hlavním 

prodejním artiklem.  

     Ze zisku z prodeje si pak mladí hasiči i školkáči 

vylepšují některé své akce tam, kde se třeba nedají použít 

finance určené na činnost a provoz. Nebo třeba na mlsání 

a dárky. 

 

na sníh to nestačilo, takže bělouše zapotřebí nebylo. 

     A proč přijeli dva koně? Protože jsou takoví 

kamarádi, že by jeden bez druhého mohl být smutný, tak 

proč ne, že? Oba šemíci blikali dvakrát rychleji, než 

mrkali a barevně se rozsvěcovali velmi podobně až 

stejně, jako budou blikat za pár dní vánoční stromečky. 

     Každoroční akce hasičů je vyhlížena řadou občanů, 

takže účast byla opravdu nemalá. Ostatně v letošním 

roce, kdy porce svatomartinské husy vyjde na Valašsku 

někde skoro až na cenu čtyř meníček, byla procházka 

s lampiony nejen zdravější, ale pro mnoho rodin spíše 

jako zajímavá výhra v loterii. 

     Průvod se dal na cestu takřka na minutu přesně 

v avizovaných 17:00 hodin místního času. Kdo spoléhal 

na zažité zvyky s akademickou čtvrthodinkou, a že 

takových rodičů s dětmi se pár našlo, musel natáhnout 

krok, aby mohl jít průvodem s Martinem v čele. 

     V cílové destinaci ve sportovním areálu se již hbitě 

připravovali na příchod svatomartinského průvodu. 

Sladkosti, horký a sladký čaj pro děti, v okolí zavoněl 

hřebíček, což avizovalo svařáček pro rodiče. 
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K akci mládeže se připojili i dospělí zaměstnanci školky 

a dospělí hasiči. Prodávali se zde domácí laskonky nebo 

rohlíčky z vánočkového těsta, hasiči zase bílý i červený 

svařáček, skorovánoční punč, který chutnal úplně jako 

vánoční, nebo třeba rožněné klobásy anebo vopcháčiky. 

Nevíte, co je to vopcháčik? No přece jedno 

z nejoblíbenějších jídel rychlého občerstvení – párek 

v rohlíku. Akorát řečeno slovensky. 

     V části hasičské zbrojnice probíhala rovněž soutěž o 

nejlepší vánočku. Vánočky byly čtyři. Soutěžili s nimi 

hasiči, kde vyrobila pochoutku Klára Katrušáková, 

turisté, u nichž si přála cukrářka zůstat v anonymitě, 

mateřská škola (vánočku dělaly opravdu samotné děti) a 

sama za sebe Veronika Mikulenčáková. Podle 

degustátorů, kterými byli občané, kteří se chtěli zapojit, 

zvítězila vánočka dětí z mateřské školy. Druhé místo 

obsadila Veronika Mikulenčáková, na třetí místo dosáhli 

hasiči a čtvrté zůstalo turistům.  

     Jak jsme již avizovali v titulku, lidu přišlo na jarmark 

požehnaně na zvyky této obce. Zcela jistě šlo o vyšší číslo 

nežli sto, spíše blíže ke sto padesáti, což se 

složitě odhadovalo, poněvadž se hosté pohybovali 

v širším okruhu kolem hasičské zbrojnice. Všem 

přítomným hrálo k předvánoční pohodě kytarové duo 

Kláva v Janové a okolí již velmi dobře známé. 

Vystoupení si Klára (první část jména dua KLÁ) 

připravovala s Evou (druhá část VA – Eva) určitě při 

pečení hasičské vánočky. 

     Ale to už se na své velké vystoupení chystaly děti ze 

školky, rovněž každoroční hosté podvečerního programu. 

S ředitelkou Martinou Borsíkovou Ďurinovou a učitelkou 

Kateřinou Václavíkovou děti připravily představení 

s písničkami a veselým skotačením, na které se přední 

řady dívaly skrz mobilní fotoaparáty nebo spíše 

videokamery a všichni dohromady s úsměvy při 

sledování dětského snažení. Samozřejmě, že nemohlo 

následovat nic jiného než bouřlivý potlesk. 

     A sotva se děti – umělci změnili zase na maminčiny a 

tatínkovy zlatíčka, upřely se zraky všech přítomných na 

strom, který se právě chystal změnit na vánoční. Nově 

vánoční, v úplně novém kabátě, stříbrně svítící do okolí 

se zlatou hvězdou na špici. Navíc měl vedle sebe ještě 

mladšího brášku oděného do krásné modři. 

     Pak se svých kytar chopilo opět duo Kláva a už se jen 

čekalo na osmnáctou hodinu podvečerní, kdy se v Janové 

rozezněl zpěv koled podobně jako na mnoha stovkách 

míst v České republice. A i když koledy dozněly, lidé se 

vespolek ještě stále bavili, smáli a zahřívali báječnými 

výtvory hasičů, ale především hřejivým pocitem 

v srdcích. 

    text a foto: Radomír Dolanský 

 

PEČEME ČAJ 
A byl tady podzim a s ním spojená sklizeň plodů na poli, 

na louce i na zahrádce. Byl tady čas, kdy se nám příroda 

odměnila za naši starostlivost a péči. A jelikož jsme s 

dětmi ono podzimní téma probírali, tedy sklízení plodů 

podzimu, nabízelo se hned několik krásných variant 

zpracování ovoce a zeleniny. 

     V průběhu celého týdne jsme si povídali o ovoci a 

zelenině. Jaké známe druhy, jejich barvy, sladkost, 

hořkost, kyselost. Společně jsme si zahráli pohybovou 

hru kompot. Také jsme se seznámili s říkankou o dýni, ke 

které jsme přidali jak rytmické, tak i pohybové ztvárnění. 

Nezapomněli jsme ani na hudební složku a společně jsme 

si zazpívali lidovou píseň: „Ten, kdo má ženušku 

mladú…“ a doprovodili ji krátkým tanečkem ve 

dvojicích.  Nechyběla ani výtvarná aktivita v podobě dýní 

na špejli nebo veselé mrkvičky, při níž si děti 
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a vlídným slovem. Poté co jsme si odložili svršky, 

přesunuli jsme se do hlavního prostoru knihovny. Zde se 

děti uvelebily na koberec i polohovací vaky a v klidu 

poslouchaly pohádky, veselé příběhy, písničky i 

pořekadla. 

     Nejen prohlídka děti zaujala, ale také i připravený 

program, jehož součástí byla volná kresba na téma 

příběhů, které děti právě vyslechly, ukázka listů, šišek a 

plodů přírody.  

     Jakmile jsme si dostatečně prohlídku užili, 

poděkovali jsme a jako bonus si vypůjčili pár zajímavých 

a nevšedních knih. 

Na závěr bych Vás chtěla pozvat do místní knihovny, ať 

už na vypůjčení knihy nebo i na krátké přečtení pohádky 

svým dětem, jelikož daný prostor nabízí jistý pocit klidu 

a pohody. A přesto, že dnešní doba jde dopředu ve všech 

směrech, jako jsou například e- knihy, tak ze svého 

pohledu vím, že se knize v ruce nic nevyrovná. Tak šup 

a alou do knihovny! 

text: Kateřina Václavíková, foto: Iveta Šimoníková, 

učitelky MŠ Janová 

 

DEN STROMŮ 
Svátek Den stromů připadá v České republice na 20. 

října. V našich krajinách je to vhodná doba k vysazování 

nových stromů, ale také čas, kdy stromy hýří mnoha 

barvami, a troufám si říct, že jsou nejkrásnější. 

     My jsme s dětmi tomuto tématu věnovali celý týden. 

Učili jsme se poznávat jednotlivé stromy i jejich plody a 

vysvětlili si význam a důležitost stromů v přírodě. Toto 

téma jsme ukončili v pátek, kdy jsme se s předškoláky 

zúčastnili akce věnované právě tomuto tématu. 

 

 

 

 

 

procvičily nejen jemnou motoriku, ale i zručnost při 

zavazování uzlů. 

     Nejvíce očekávaná aktivita přišla na řadu ve čtvrtek, 

již zmíněný pečený čaj. Nejdříve jsme společně s dětmi 

nakrájeli různé druhy ovoce na malé kostičky, poznávali 

je a ochutnávali. Nakonec jsme ovocné kostičky položili 

na plech a dohromady s kořením dali do trouby. Jakmile 

byl čaj hotový, vložil se do skleniček, které si mohly děti 

ozdobit s paní učitelkou a následně jako výslužku odnést 

domů na ochutnání. Příjemná vůně, která se linula celou 

školkou, byla tak omamná, že některé z dětí se nemohly 

dočkat, až pečený čaj s rodiči doma vyzkouší. 

     Přidávám zde recept na pečený čaj, který jsme si 

připravili ve školce. Dlouhé zimní večery se 

nezadržitelně blíží a nic nezahřeje více jak pečený čaj 

plný vitamínů a zdravých dobrot. 

Budeme potřebovat: 

1 kg různého ovoce 

1/2 kg cukru 

2 celé skořice 

4 hvězdičky badyánu 

5 hřebíčků 

2 citrony  

Postup přípravy: 

Větší ovoce nakrájíme na kostičky (i oloupaný citron) a 

vložíme do pekáče. Přidáme všechno ostatní drobné 

ovoce a posypeme cukrem. Nakonec přidáme všechno 

koření a dobře promícháme. Naplníme do skleniček, 

zavíčkujeme a otočíme dnem vzhůru jako marmeládu. 

 

Použití: Do hrnečku dáme 1-2 lžíce této směsi a zalijeme 

horkou vodou. Pijeme jako čaj. Na dně hrnečku nás čeká 

pochoutka v podobě kousků ovoce. 

     Tak ať se vše podaří! A společně i s dětmi přejeme 

dobrou chut! 

text: Kateřina Václavíková, foto: Iveta Šimoníková, 

učitelky MŠ Janová 

 

NÁVŠTĚVA KNIHOVNY V JANOVÉ 
Dne 13. 10. 2022 nás čekala návštěva místní knihovny. A 

jelikož máme ve školce každý rok nové přírůstky, tak 

daná akce byla pro ně prvním setkáním nejen s paní 

knihovnicí Ludmilou Filákovou, ale také i se samotným 

prostorem knihovny. 

     Před samotnou prohlídkou jsme poučili děti o tom, jak 

se máme v knihovně chovat, co se smí a co ne. U dveří na 

nás již čekala paní knihovnice s milým úsměvem 
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samotná příprava, nejen her a výzdoby, ale i odměn pro 

děti dala zabrat, přes nastalé komplikace, bych samotnou 

akci označila za krásný strašidelný den, z kterého měli 

všichni nezapomenutelný zážitek! 

   text a foto: Kateřina Václavíková, učitelka MŠ Janová 

 

SVATÝ MARTIN JEDE, ZIMU NÁM 

SEBOU VEZE 
I když letos nám Martin zimu opět nepřivezl, přesto jsme 

si s dětmi svátek významného patrona jezdců, koní, 

vojáků, hus i vína náramně užili. Nejdříve jsme si 

Martina představili s pomocí krásné lidové písničky o již 

zmíněném hrdinovi a svaté Kateřině. Zpočátku za 

doprovodu klavíru a poté i jiných hudebních nástrojů, 

jako jsou prstové činelky, či ozvučné destičky a vajíčka. 

     Nejen hudební složkou, ale především rozumovou 

chvilkou jsme dětem zpestřili daný svátek. Společně v 

kruhu jsme se seznámili se symboly týkajícími se svatého 

Martina, které jsme si i zrytmizovali. Poté následoval 

zajímavý příběh, který následně děti volně převyprávěly 

za pomoci kreslených obrázků.  

Zajímavou aktivitou byla kupříkladu hra kouzelný plášť. 

Samotná činnost spočívala v komunikaci, jemné 

motorice, spolupráci i trpělivosti.  

     Za zmínku stojí kupříkladu i tvoření koně svatého 

Martina, který obohatil naše povídání i krátkou divadelní 

scénkou.  

     Na závěr bych chtěla napsat jednu pranostiku: Na 

svatého Martina pláče husí rodina.  

Tak dobrou chuť a nezapomeňte to pořádně zapít 

svatomartinským vínem! 

   text a foto: Kateřina Václavíková, učitelka MŠ Janová 

 

MIK MIKU, MIK MIKU, MIKULÁŠ… 
Tak jako každý rok i letos v adventním čase k nám do 

mateřské školy zavítala vzácná, všemi očekávaná 

návštěva – Mikuláš, anděl a čert, aby se na vlastní oči 

přesvědčili, jak jsou děti hodné anebo zlobivé!? Děti i 

zaměstnanci mateřské školy se pro dnešní den proměnili 

v andílky. 

Čekání jsme si zpříjemnili výrobou vánočky, na kterou 

těsto přichystala a v troubě upekla kuchařka Maruška 

Olšáková. Učitelka Markétka se staršími dětmi upletla 

vánočku, s kterou jsme později soutěžili na jarmarku. 

Ostatní děti s učitelkou Alenkou a s ředitelkou 

Martinkou tvořily dobroty na prodej na jarmark. Děti si 

těsto samy vážily na opravdové váze, poté z něj tvořily 

 

Ta probíhala v Panské zahradě ve Vsetíně.  

     Pro děti bylo připraveno několik stanovišť s různými 

aktivitami. Hned na prvním stanovišti byla ukázka 

moštování, ukončená ochutnávkou moštu a sušených 

plodů. Dále procházely pohybovými, výtvarnými, ale 

především vzdělávacími aktivitami, kde krásně 

zužitkovaly získané vědomosti z celého týdne a jistě se i 

něčemu novému přiučily. 

           text a foto: Iveta Šimoníková, učitelka MŠ Janová 

 

STRAŠIDELNÝ DEN 
Dne 31. 11. 2022 jsme měli v naší školce den plný 

strašidel. A jelikož děti věděly, že se daná akce bude 

konat, patřičně se na ni všechny vystrojily. A tak se rázem 

ze školky stal rej plný podivných stvoření. Za zmínku 

stojí rej čarodějnic a čarodějů, také řada kostlivců a v 

neposlední řadě kulatá dýně. 
     Jakmile strašidla vstoupila do třídy, čekala je spousta 

zábavných her. Pexesa, stezka pavučinou, hledání havěti 

i let na koštěti. Společně s dětmi jsme si vyzkoušeli také 

čarování s lektvary a proběhl dokonce i pavoučí pokus 

lávy.  

     Kdo neměl zrovna sportovní náladu, mohl si u 

stolečku tvořit čarovný kotlík nebo vymalovávat 

strašidelné omalovánky. Nesmím opomenout soutěž o 

nejlepšího strašáka na tanečním parketu. A musím uznat, 

že samotný boj o medaili, byl nejen poutavý pro mě jako 

učitelku, ale zabavily se především děti. O zajímavou 

svačinku, tedy kouzelnou kaši s bubákem na povrchu, se 

postarala paní kuchařka, která přišla rovněž v čarodějném 

obleku. Nakonec obdržely děti čarodějnické vysvědčení a 

kouzelnou hru, při níž si procvičí zejména matematickou 

představivost. 
     Na samotný závěr bych chtěla dodat, že i když 

 



  



  

JANOVSKÉ LISTY          strana 17 

rohlíčky, šneky a jiné tvary, potíraly vajíčkem a připravily 

tak k pečení na Hasičský jarmark. Učitelka Kačenka vše 

dokumentovala, abychom měli pěknou vzpomínku. 

Pro vzácné hosty paní učitelky s dětmi nacvičily pásmo 

básniček a písniček a v andělském duchu je zazpívaly a 

zarecitovaly. Mikuláš přednesl vzkaz z pekel a po slibu 

nápravy děti za krásné vystoupení pochválil, společně 

s milým andělem a hodným čertem rozdal dárečky. 

Neopomněli ani učitelky, kuchařku a vedoucí stravování, 

které si za celoroční práci s dětmi odměnu určitě také 

zasloužily. 

     Velké poděkování od dětí i dospělých ze školky patří 

spravedlivému Mikuláši Pavlu Hromadovi, milému 

andělovi Ludmile Filákové a v neposlední řadě hodnému 

čertovi „Bertíkovi“ Jaromíru Zbrankovi. Děti byly ze 

sladkostí a dárečků, které věnoval místní klub turistů, 

nadšené a rády slíbily, že se budou snažit nezlobit a již 

nyní se na příští vzácnou mikulášskou návštěvu moc těší. 

text: Alena Gavendová, školní asistentka MŠ Janová, 

foto: Alena Gavendová a Kateřina Václavíková, školní 

asistentka a učitelka MŠ Janová 

 

VÝLET K CÁBSKÉMU JEZÍRKU 

Návštěvu Cábského jezírka jsme zvažovali v minulosti 

několikrát, ale z různých důvodů se výlet uskutečnil až 

letos v sobotu 10. září. Bohužel předpověď počasí pro nás 

nevyznívala dobře. Celý den mělo pršet. Přesto se někteří 

skalní turisté dostavili v zachmuřeném ránu na 

autobusovou zastávku, vybaveni pláštěnkami, pevným 

obutím a dobrou náladou. V duchu slov naší hymny: 

„…na předpověď nedbáme, na cestu se vydáme…“, jsme 

se přes nepřízeň počasí na cestu vydali.  

     Bylo nás pouze sedm statečných. Autobusem jsme se  

 

 

dopravili do Malé Bystřice a pak jsme již po vlastních 

šlapali po lesní, perfektně opravené a udržované, cestě 

k cíli. Cestou jsme si pročítali informace z tabulí Baťovy 

naučné stezky. Asi po třech kilometrech pohodlné chůze 

jsme dorazili k jezírku. Zamračená obloha se postupem 

času protrhala a vykouklo sluníčko. 

     Cábské jezírko, jak napovídá název, se nachází pod 

vrcholem Cábu a vzniklo sesuvem půdy, který zahradil 

jeden z přítoků Malé Bystřičky. V průběhu času bylo 

jezírko několikrát upravováno a opatřeno stavidlem, bylo 

i prohloubeno a opatřeno hrází; v minulosti sloužilo i 

k zadržování meliorační vody. Nevelké jezero je z části 

zarostlé orobincem a přesličkou a skýtá tak vhodné 

prostředí pro drobné živočichy, jako jsou žabky, čolci, 

raci a škeble. Na okolních stromech hnízdí vodní ptáci. 

Okolí je velmi romantické, obklopeno lesy, v kterých se 

nachází skalní útvary – balvany zajímavých tvarů, které 

byly rovněž odhaleny zmíněným sesuvem půdy.  

     Prošli jsme se kolem celého jezera, chvíli jsme se 

věnovali sběru hub a pár hřibů jsme i našli. Na rozdíl od 

předpovědi panovalo krásné, téměř letní počasí, a tak 

naše protidešťová výbava zůstala bez využití na dně 

batohů.  

     Po odpočinku, svačině a nezbytné fotodokumentaci 

jsme se vydali na zpáteční cestu. Po celou dobu se na nás 

usmívalo sluníčko a provázela obloha téměř bez mraků. 

Neuvěřitelné. Po krátkém čekání na zastávce v Malé 

Bystřici přijel linkový autobus a nastoupili jsme cestu 

k domovu. Navzájem jsme si pochvalovali, jak bylo 

dobře, že jsme se nezalekli předpovědi a obohatili si život 

dalším krásným zážitkem. 

     text a foto: Ludmila Filáková 

 

PODZIMNÍ TVOŘENÍ S KLÁRKOU 
Dne 25. 11. 2022 jsme se my zájemkyně setkaly na 

podzimním tvoření, které vedla Klárka Pončíková. Takže 

nám přibyla nová lektorka našich uměleckých setkání, 

která se zároveň stala novou členkou redakční rady 

Janovských listů. 

     Nesešlo se nás tentokrát mnoho, ale výhodou menšího 

počtu účastnic zase bylo, že se Klárka mohla věnovat více 

věnovat jednotlivým učenkám. Během odpoledne jsme si 

vytvořily podzimní okénko, dále dva druhy strašáků a 

ježečka, který si nese podzimní plody. Náměty na 

výrobky se nás velmi zaujaly, proto jsme se s vervou 

pustily do jejich realizace. Setkání se všem líbilo a 

nezbývá než Klárce poděkovat, že obětovala 
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svůj volný čas a věnovala se nám. 

        text: Jarka Halašová, foto: Jana Pončíková 

 

VÁNOČNÍ TVOŘENÍ 
Vánoce, Vánoce přicházejí. Ano, je to tak. I když máme 

v obchodech a supermarketech stovky vánočních lákadel 

ke zkrášlení našich domovů, uskutečnilo se v pátek 2. 

prosince vánoční tvoření v zasedací místnosti na obecním 

úřadě. Protože není nad vánoční ozdobu, kterou si 

vytvoříte vlastníma rukama. 

     Došlo několik turistek a dvě děvčata. Svou snaživou 

dovedností a umem jsme vytvářely vánoční skřítky, 

kruhy, anděly nebo visačky pro dárky pro své nejbližší. 

„Mrkni se, mám to dobře nebo tam mám přidat baňku? 

Líbí se Ti to?“ Takto jsme se povzbuzovaly mezi sebou, 

ale na pomoc se svými radami vždy přispěchala naše 

lektorka slečna Klárka Pončíková, která ruční práce i 

různé tvořivé nápady ovládá velmi dobře a má je, jako 

učitelka v mateřské škole, jak se říká, v malíčku. 

     K pohodě vánočního tvoření jsme si uvařily taky 

dobrou kávu. Se zápalem, místy i obavami, zda to máme 

určitě správně, jsme vytvořily krásné vánoční ozdoby, 

které jedna z našich dvorních turistických fotografek 

Jana Pončíková zvěčnila společně s přítomnými 

účastnicemi. 

     Takováto setkání přinášejí dobrou náladu, krásnou 

pohodu, přátelské vztahy, které jsou v dnešní době velmi 

potřebné. Je jenom škoda, že nás nebylo více. Určitě by 

se akce líbila třeba i odrostlejším dětem. 

     S pocitem dobře vykonané práce, s přáním klidných, 

krásných vánočních svátků, jsme se rozcházely ke svým 

domovům. 

       text: Karla Vašťáková, foto: Jana Pončíková 

ZDRAVOTNICKÁ PŘEDNÁŠKA 

Dne 18. října letošního roku proběhla přednáška Karla 

Štenbauera na téma využití bylinek ve formě čajů, mastí 

a tinktur k léčbě různých neduhů a bolestí.  

     Dozvěděli jsme se na co je dobrý čaj z hluchavky, 

kopřivy, jitrocele nebo přesličky, co je dobré na klouby 

nebo křeče v nohách. Nevěděli jsme, že na snížení 

cholesterolu je dobrá šťáva z rajčat a černý česnek, na 

pálení žáhy a na slinivku je vhodná pampelišková káva, 

a že čaj z měsíčku lékařského vyrovnává krevní tlak.  

     Karel Štenbauer nás však varoval před nadužíváním 

některých bylin a před nesprávnou kombinací do 

čajových směsí. Zejména upozornil na opatrnost při 

aplikaci třezalky tečkované.  

     Přednáška probíhala spíše formou besedy, kdy 

účastníci, kterých bylo celkem 15, kladli otázky, 

sdělovali svoje problémy a bylinkář Štenbauer na ně 

ochotně odpovídal, radil a sděloval svoje osobní 

zkušenosti. 

     Na závěr nám Karel Štenbauer nabídl k zakoupení 

některé ze svých osvědčených produktů.  

 Přednášku zorganizovali a zajistili turisté ve spolupráci 

s místní knihovnou. 

        text: Zdenka Chudějová, Ludmila Filáková 

 

ADVENTNÍ POSEZENÍ TURISTŮ 
Po dvou letech se sešlo nejvěrnější jádro turistické party, 

která putuje světem pod vlaječkou se znakem obce 

Janová. To zahrnuje mimo domácích i věrné z Ústí u 

Vsetína, ze samotného Vsetína, ale třeba dokonce až 

z Ratiboře. Za řadu let činnosti jsou turisté z Janové 

velmi dobře známí doma i v zahraničí. 

     Adventní posezení turistů z Janové není jen tak 

suchopárným zhodnocením činnosti za uplynulý rok. 

Tato samostatná a soběstačná jednotka, samozřejmě 

s podporou obce, za kterou se setkání zúčastnil 

místostarosta Richard Machalec, je dnes již povětšinou 

natolik kvalitní partou kamarádů, že nějaké schůzovní 

manýry se mezi nimi nenosí. Hlava turistické společnosti 

Zdenka Chudějová sice přečetla seznam akcí roku 2022, 

ale úplně jinak, než bývá zvykem. Takže místo strohého 

bodového výčtu vypadal akční souhrn třeba takto: „V 

dubnu jsme se v hojném počtu sešli na čaji o páté, který 

měl tentokrát podtitul svatební. Jak si dobře pamatujete, 

proběhly zde tři svatební obřady. Jeden fiktivní, kdy se 

všichni váleli smíchy, a další dvě svatby, zlatá a 

diamantová, byly skutečné. Na prvního máje jsme se 

vydali, jako každoročně, na vycházku k vodní nádrži, 

spojené s líbáním pod rozkvetlou třešní. Na vycházku 

k Cábskému jezeru se nás sešlo pouze sedm, protože 

obloha hrozila deštěm, ale chyba lávky pro 

nezúčastněné. Vyjasnilo se a my jsme si den výtečně 

užili.“ Podobným způsobem probíhá celý květnatý 

výklad ročního života turistů z Janové. 

     Ihned po úvodním proslovu Zdenky Chudějové, kdy 

poděkovala za pomoc svému manželovi Staňovi, mnoha 

přispěvatelům v podobě článků a fotografií, za podporu 

obci a dalším aktivním turistům, přerušili naplánovaný 

program manželé Lenka a Karel Trlicovi, kteří 

s nehranou upřímností poděkovali právě Zdence 
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smíchu. Dalším a závěrečným vrcholem setkání turistů je 

losování dárečků. Letos jich od firem i od svých příznivců 

turisté získali několik desítek.  

     Jsou to: Veselý grunt, Elpos, Koloniál Janová, 

Penzion kavárna Janová, Robert Martinec, Martina 

Zbranková, Dagmar Hradecká a obec Janová. Zde 

turisté opravdu s hlubokou úctou děkují sponzorům, kteří 

kvalitními dary udělali z veselé kratochvíle opravdové 

Vánoce u stromečku. Ostatně, stromeček byl také hlavní 

výhrou, přestože výherce spíše pokukoval po láhvi kvalitní 

whisky. Nezapomínejme, že firmy a obchody čeká asi 

horší rok než domácnosti, takže díky za štědrost jsou na 

místě. 

Osud má při losování dárečků asi natrvalo vybrané 

oblíbence, kteří takřka pravidelně odcházejí s naditými 

taškami, zatímco druhým s prázdnými kapsami zbyly jen 

oči pro pláč. Samozřejmě to vše ve srandě. Takové bylo 

tedy letošní posezení turistů z Janové, kteří již v den 

setkání plánovali výlety a zájezdy na rok 2023.  

     Protože 31. 12. bude zavřená kavárna, domluvili se 

již předem, že silvestrovskou vycházku a následnou 

rozlučkovou akci se starým rokem přesunou na 30. 

prosince. Zájemci nechť sledují vitrínu turistů, webové 

stránky obce, kde budou včas konkrétní informace. 

     text a foto: Radomír Dolanský 

a Stanislavu Chudějovým za jejich přijímaný úděl při 

organizaci činnosti přátel turistiky. Srdečné poděkování za 

všechny přítomné si vysloužilo zasloužené ovace. 

     I když by se zdálo pochopitelné, že pokud se mluví o 

turistech, tak jde o turistiku. Není to pravda. Samozřejmě 

několikadenní zájezdy po českých zemích i do zahraničí by 

svým způsobem mohly být rovněž nazývány turistikou. 

Ale janovští turisté mají v seznamu akcí i proslavené 

taneční podvečery tzv. Čaje o páté většinou s nějakým 

podtitulem, dle kterého se účastníci nahastroší. Pořádali 

taktéž různé naučné přednášky, např. o bylinkách, 

zdravotnické o základech první pomoci apod.  

     Chodí číst dětem do místní mateřské školy a třeba 

kolem 6. prosince chodí z řad turistů do školky Mikuláš, 

čert i anděl s mnoha pamlsky. Účastní se pomoci, když je 

zapořebí. Složili se například na znovuobnovení chaty 

Maměnka, s ostatními občany obce pomohli finančně i 

materiálně Moravanům zasaženým tornádem… Chodí, 

když je třeba, na brigády, a dnešní světe div se, chodí 

dobrovolně a zdarma a nikoliv jen pár lidí! Většinou ženy 

a někdy i mládež se scházejí na tvoření ozdob do 

domácností k Velikonocům, Vánocům apod. 

Nezapomínají ani na návštěvy svých kamarádů, kteří již 

navždy odešli z jejich řad. To všechno jsou turisté 

z Janové. 

     Letos, jak bychom mohli říci, nemuseli turisté svoji 

vlastní turistickou hymnu ani koledy zpívat „nasucho“, 

protože je přišla podpořit s kytarou velmi vstřícná Klára 

Katrušáková, která mimo doprovod a zpěv turistům složila 

hold za jejich semknutost a popřála jim ještě mnoho 

úžasných akcí. Asi jediným oficiálním aktem během 

odpoledne byl pozdní slavnostní oběd. Stoly se však 

prohýbaly pod sladkým a slaným pečivem, které na setkání 

donesly turistky tentokrát v roli cukrářek. Tak rozličně 

bohatě obložené talíře má doma málokdo. 

     Jedním z ustálených vrcholů adventního posezení je 

foto - video projekce, kterou v posledních letech dávají 

dohromady manželé Alexandra a Pavel Hromadovi. 

K tomu Pavel vytvoří rýmovaný text, takže při projekci 

s vhodně volenými fotografiemi nechybí časté salvy  
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FOTBAL – III. TŘÍDA, sk. B – ROZPIS ZÁPASŮ 

 
    Z     V     R    P    S    Body   

  

1. Lhota u Vsetína  8    7    1    0 38:12      22 

2. Valašská Polanka B  8    5    3    0 42:18      18 

3. Liptál   8    4    3    1 25:15      15 

4. Leskovec   8    4    0    4 15:31      12 

5. Valašská Senice  8    3    1    4 26:23      10 

6. Študlov/Lidečko B (SD) 8    3    0    5 25:25      09     

7. Střelná   8    3    0    5 21:23      09 

8. Ratiboř B   8    2    1    5 15:23      07 

9. Janová   8    0    1    7 08:45      01 
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KŘÍŽOVKA 
Tajenka z čísla 3/2022: …učitel Suldovský zemřel v pochodu smrti do Dachau. Vylosována byla Vladěna Kukulová, 

Janová 99. Blahopřejeme. Výhru si převezměte na OÚ Janová. 

Křížovka č. 4/2022: Celých 33 let trvalo nařízené utrpení hasičů, kdy se … (dokončení v tajence). 

Znění tajenky doručte na kupónu (pod křížovkou) na OÚ Janová, popřípadě zašlete tajenku, vaše celé jméno a bydliště na 

emailovou adresu: janovske.listy@email.cz . Výherce obdrží hrníček s motivem zvonice v Janové. 

 

KUPÓN NA VYLUŠTĚNOU TAJENKU 

Jméno a příjmení:      Adresa: 

Tajenka:  
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